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MAGYAR TŰZOLTÓ SZÖVETSÉG  
ELNÖK  

 
Szám: 36-13/2022.MTSZ 

 

Jegyzőkönyv 

a Magyar Tűzoltó Szövetség  

Elnökségi üléséről 

 

 

Helyszín: Jogar Továbbképző Központ és Hotel, előadóterem  

Időpont: 2022. szeptember 16. 16,00 óra 

Tárgy: Magyar Tűzoltó Szövetség kibővített Elnökségi ülése 

Jelen vannak: mellékelt jelenléti ív szerint. 

 

Dobson Tibor tű. vezérőrnagy, elnök (Elnök): köszöntötte a megjelent elnökségi, bizottsági 

tagokat, a meghívottakat. Ismertette a mai és a holnapi szakmai nap programjait, a technikai 

tudnivalókat, a határon túli vendégeket és külföldről meghívottakat.  

 

Elnök: Megállapította a határozatképessége (6 fő). Javaslatot tett a jegyzőkönyv vezetésre 

Hegymegi Ildikó, gazdasági vezető, valamint a hitelesítő - Hodut János, Pest Megyei Tűzoltó 

Szövetség elnök - személyére. 

 

A jegyzőkönyvvezető, valamint a hitelesítő személyét az Elnökség tagjai egyhangúlag 

elfogadták 

 

1/2022 (09.16.) elnökségi határozat: 

 

A jegyzőkönyvvezető: Hegymegi Ildikó, jegyzőkönyv hitelesítő: Hodut János PMTSZ elnök. 

(6 igen, 0 nem, 0 tartózkodással) elfogadva. 

 

Elnök: ismertette a javasolt napirendi pontokat. 

 

1. Tájékoztató az előző azonos rendezvényt követő időszakról, így pl.: szakmai 

eredmények, pályázatok, rendezvények és 2022. II. félévi tervezett események, vezetői 

fórumok, stb. 

Előadó: elnök (szóbeli) 

 

2. Tájékoztató az aktuális pénzügyi helyzetéről és az elszámolásokkal kapcsolatos 

kérdésekről. 

Előadó: elnök, gazdasági vezető (szóbeli) 

 

3. Egyebek. 

Előadó: elnök (szóbeli) 

 

Más javaslat nem hangzott el, a napirendi pontokat az Elnökség tagjai a kiegészítéssel 

egyhangúlag elfogadták. 
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2/2022 (09.16.) elnökségi határozat: 

 

 

Az elnök által javasolt napirendi pontok (6 igen, 0 nem, 0 tartózkodással) elfogadva. 

 

Napirendi pontok megtárgyalása következett. 

 

1. napirendi pont: tájékoztató az előző azonos rendezvényt követő időszakról, így pl.: 

szakmai eredmények, pályázatok, rendezvények és 2022. II. félévi tervezett események, 

vezetői fórumok, stb. 

 

 

Elnök: Az első félévben, de még inkább a második, harmadik negyedévben a legfőbb 

probléma a költségek növekedése, főleg az üzemanyag-, a fenntartási költségek és 

szeptembertől nagymértékben érintheti a tűzoltóságokat a rezsi ktg. növekedése is. Ezt még 

növeli, hogy a nem hivatásos tűzoltóságok beavatkozásai főképpen a vegetációs tűzesetek 

miatt jelentős mértékben megnövekedtek. 

Ennek okán azt tervezi, hogy a működési kompenzációval kapcsolatban – a már korábban 

készített felterjesztés mellett – szóbeli kiegészítéssel is megkeresi a döntéshozókat annak 

érdekében, hogy az ÖTE-k, önkormányzati tűzoltóságok működőképessége megmaradjon. 

Ezt azért is fontosnak tartja, mert a káresetekhez csak a napi működésüket finanszírozni tudó 

tűzoltóságok fognak tudni vonulni, ha ez nincs meg, akkor még több feladat a hivatásos 

tűzoltóságokra fog hárulni, ami időveszteséggel, de leginkább a rájuk háruló 

költségnövekedéssel fog együtt járni.  

 

A szakmai munka mellett ki kell emelni az ukrajnai segítségnyújtást és a koordinációt, 

amelyhez szinte valamennyi megye bekapcsolódott valamilyen formában, – adományok 

gyűjtése, menekültek szállítása, vagy a határon túli szállítás is – de akár megemlíthető az 

üzemanyag tankolásban való segítség is, ami még most is aktuális sajnálatos módon. Azt el 

lehet mondani, hogy erőn felül teljesítettek az önkéntes tűzoltók, a megyei szervezetek 

egyaránt. 

 

Elmondta, hogy a pályázatok terén a kezdeményezési kedv megnőtt, ami igen jó dolog, 

tekintve az egyre nagyobb számú és összegű elnyert pályázatokat, elsősorban eszközök 

beszerzése, gyakorlatok megvalósítása terén. 

 

A rendezvényeknél is elmondható, hogy ebben az évben eddig meg tudtak valósulni, akár a 

versenyek – nemzetközi tűzoltó olimpia, hazai területi vagy akár országos tűzoltó versenyek – 

megyei, országos rendezvények, ami azt mutatja, hogy működik a közösségerősítés. 

Mérsékeltek voltak a delegációk utazása, fogadása itt elsősorban az első félévben még 

meglévő pandémia miatti korlátozások miatt, de a meghívásokra igyekeztünk képviselővel 

megjelenni. 

 

Az isztambuli Magyar Kulturális Intézettel sikerült gróf Széchenyi Ödön halálának 100. 

évfordulójára tervezett rendezvény kapcsán egy kiadványt is fordíttatni, ill. azt majd török 

nyelven is kiadni Törökországban. Ennek kapcsán a MTSZ delegációval fog részt venni a 

török tűzoltó héten, koszorúzással a gróf sírjánál, illetve az általunk az isztambuli tűzoltó 

múzeumnak adományozott emléktáblánál. 
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A versenyek kapcsán elmondta, hogy Varga András, a BAZ Megyei Tűzoltó Szövetség 

elnöke javaslatára Miskolcon lenne jövő évben július 7-9. között az országos tűzoltó verseny, 

ahol nagy vonalakban az érintett szervekkel tárgyaltunk a megvalósításról, amihez a 

legnagyobb kérdés az anyagi vonzat, amihez a jelenlegi rezsi és egyéb költségek 

áremelkedése és a jövőben még nem látható árak változása miatt, senkinek nincs módjában 

árajánlatot adni, csak a jelenlegi tájékoztató árakat tudják megküldeni. 

 

Ez az elkövetkező időszak mindenkit kedvezőtlen módon érint, sajnos a legfontosabb feladat 

ma a működőképesség megőrzése és a takarékos gazdálkodás. 

Sörös Tibor: a rezsi számlák kapcsán több szervezet megkereste, mert mindenütt tetemes 

mértékben megnövekedett összeggel szembesültek az ÖTE-k. Ahol nincs élő szerződés pl. a 

gáz- vagy áramszolgáltatókkal, ott nincs lehetőség kivárásra, aki nem köti meg a számára 

legkedvezőbb feltételeket tartalmazó ajánlat alapján a szerződést, azt 2023. január 01-jei 

hatállyal kizárják a közműipari szolgáltatásból. Fontos, több szolgáltató már hetek óta nem 

köt újabb szerződéseket a kialakult helyzetre hivatkozva. 

 

Elnök: tud a problémáról, sajnos erre nincs válasza, természetesen ezt is jelezte, mint 

megoldandó problémát, de érdemi válasz még nem érkezett. 

A tájékoztatóhoz megkérdezte, van-e kérdés, hozzászólás. 

 

Az összefoglalót követően más hozzászólás, kiegészítés nem érkezett. 

 

 

2. napirendi pont: tájékoztató az aktuális pénzügyi helyzetéről és az elszámolásokkal 

kapcsolatos kérdésekről 

 

Gazdasági vezető: ismertette az eddigi finanszírozott tevékenységeket, jelezte, hogy 

valamennyi kötelezettségünknek időben eleget tettünk, elmaradás nincs, a BM az állami 

támogatás első féléves részbeszámolóját ellenőrzi.  

 

Elmondta, hogy az előző közgyűlésen már jelzett egyszeri többlettámogatást megkaptuk, 

amely alapján a budapesti/megyei tűzoltó szövetségeknek a közgyűlésen ismertetett 500 eFt 

többlettámogatási összeghez a következő héten elkészül az együttműködési megállapodás, a 

kitöltött, aláírt szükséges dokumentáció beérkezését követően tudjuk a támogatást utalni. 

 

Jelezte továbbá, hogy a még megvalósulásra váró feladatokhoz megvan a fedezet, az állami 

támogatásból és a többlettámogatásból a szervezet működőképessége az idén és jövőre még 

biztosított. 

 

Kelemen Zsolt: csak kérdezte, hogy a kormányzati kommunikációban az szerepel, hogy 

többek között a tűzoltóságok is kapnak az üzemanyagárak és a rezsinövekedés miatt 

kompenzációt. 

 

Elnök: Jelezte, hogy erre még konkrét döntésről nem tud, de van olyan pályázati lehetőség 

idén is, és még előre láthatólag lesz is, amelyben sikerülhet számos ÖTE-nek bekerülni, az ott 

kapott támogatás sokat jelenthet a napi problémák megoldására az ebből részesülők részére. 

 

A napirendi ponthoz kérdés nem érkezett, a napirendi pontot lezárták. 
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3. napirendi pont: Egyebek 

 

 

Elnök: felkérte hozzászólásra Dr. Hegedűs György ügyvéd urat, az MTSZ Jogi Bizottság 

elnökét 

 

Dr. Hegedűs György: tájékoztatta a megjelenteket, hogy nem kerül be a gépjármű súlyadó 

kérdés a törvénymódosítási körbe a parlamenti bizottság állásfoglalása alapján. 

 

Elnök: tavaly kezdeményezte a módosítást, de ügyvéd úr ezt most jelezte, hogy sajnos a 

kezdeményezés nem ment át. 

 

Pimper László: üzemanyag kérdés témakörben jelzi, hogy bár nem lesz ezzel népszerű, de 

semmiféle teljesítményarányos megkülönböztetés nincs az ÖTE-k között és arra szeretne 

javaslatot tenni, hogy a teljesítményarányú irányokat képviselje a MTSZ, hogy a több 

vonulással bíró ÖTE-tek kompenzációja és pályázatokon való elbírálásnál valósuljon meg. 

 

Kelemen Zsolt: sajnos ezt már évek óta kezdeményezzük, de nincs semmilyen 

megkülönböztetés. Átvállalt feladat alapján szükség lenne arra, hogy a beavatkozó ÖTE-k 

kapjanak nagyobb támogatást, de ez nem valósult meg eddig. 

 

Elnök: 2015-ben és utána 2018-ban is benyújtottunk szakstratégiát, kezdeményezéseket, de 

azok a benyújtást követően érdemi egyeztetés nem történt. Sajnos az évek során minden 

évben benyújtott javaslat mégsem kerül továbbgondolásra, és szükségesnek véli, hogy a 

megyei elnökök helyi, kompetens személyek megkeresésével ezt segítsék elő, hogy a 

helyzeten lehessen javítani. Tényleges kockázati térképek alapján lehet látni, hogy mely 

helyeken lenne érdemes a nem hivatásos tűzoltóságok preferálása. 

Sajnos elmennek mellettünk azok az országok, ahol korábban gyengébb szereppel bírtak az 

önkéntes tűzoltóságok, de most jóval nagyobb hangsúlyt kapnak. Országgyűlési képviselők 

bevonásával lehetne talán olyan támogatást kapni, akik segítségével már nem állna meg 

valahol a kezdeményezésünk. 

 

Pimper László: jelezte, hogy LTSZ szervezéssel, a LTSZ és a FER Tűzoltóság kezdeményez 

október 5-6-án BAZ megyében szakmai rendezvényt, amelyre invitálja a tagságot. Itt a FER 

Tűzoltóság és a MOL Petrolkémia Tiszaújváros beruházás keretében bemutatni kívánják az új 

tűzvédelmi komplexumot a rendezvény második napján. 

Komoly eszközrendszerek is bemutatásra kerülnek és néhány új tűzoltógépjármű is. Első nap 

Mezőkövesden szakmai konferencia lesz, a második napon lesznek a gyakorlati bemutatók. 

Röviden ismertette a tervezett rendezvény célját és a jövőbeni szerepét, kiemelve a 

környezetbarát voltát. Akit érdekel a rendezvény kéri, hogy a keressék őt a szervezés miatt.  

 

Elnök: megköszönte az ismertetést és a programot elküldi a kollégáknak. 

Felkérte Kelemen Zsolt BTSZ elnököt az EU-s pályázat helyzetének ismertetésére.  

 

Kelemen Zsolt: tapasztalata az, hogy az elektromos autók terén is kell pályázatokon rész 

venni. Ennek kapcsán a pályázatokban való részvételről adott tájékoztatót, majd arról is szólt, 

hogy a Dunamenti országokkal közös pályázatban a régiós vonatkozásban befejeződik egy 

pályázat.  
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Majd ismertette, hogy hatékony megoldásokat próbálnak megvalósítani, amelyben a 

magyaroknak az Interregben való pályázatban való részvételt javasolja, több eddigi tapasztalat 

alapján. 

 

Elnök: megköszönte a tájékoztatást, amelyhez a szakmai napon még több információhoz 

juthatnak az érdeklődők. Gratulált az eddigi elért eredménykehez, amelyen belül 

kihangsúlyozta a szomszédos országokkal való kapcsolatok építését, a közös tervek alapján 

határon átnyúló rendezvényeket meg tudják valósítani.  

 

Elnök: Felkérte Varga András elnököt hozzászólásra. 

 

Varga András: a megyei szervezetükben előre mozdító lehetőségeket igyekeznek 

megragadni, célkitűzés az ifjúságnevelés, a mentő és tűzvédelmi képességek fejlesztése, és a 

nyugdíjas bajtársak segítése. A szövetségben az ifjúságnevelésbe nyugdíjas kollégákat is 

sikerült bevonni, ami lényegesen költséghatékonyabb, és a nagy rutinnal rendelkező 

kollégáktól tudnak tanulni a fiatalok. Minden lehetőséget igyekeznek megragadni, hogy a 

jövő nemzedékét tudják motiválni. 

A miskolci jövő évi tűzoltó verseny rendezvényhez adott bővebb információt, bemutatva a 

lehetséges helyszínt, jelezve, hogy a miskolci ÖTE 150 éves évfordulóját is be kívánják 

valamilyen formában vonni a rendezvénysorozatba, amely eleme lenne a verseny is. Ehhez 

igyekeznek támogatókat is szerezni. 

 

Elnök: Felkérte Schaffer László urat, a MTSZ Tűzoltóverseny Bizottság vezetőjét a celjei 

olimpiával kapcsolatos eredmények ismertetésére. 

 

Schaffer László: ismertette a celjei verseny eredményeit, amelyek a honlapon is fent vannak, 

valamint elmondta a versennyel kapcsolatos tapasztalatait.  

 

Sörös Tibor: az önkéntesek szervezetek részére nagy segítség lenne bármilyen szóróanyag, 

vagy reklámfilm, amivel az önkéntes tűzoltó tevékenységet lehetne népszerűsíteni. 

 

Elnök: ismertette Balog elnök úr javaslatát a megkülönböztető jelzésnek valamennyi 

beavatkozó szer alanyi jogon történő kiterjesztéséről és türelmet kér, hogy a témában eljárjon. 

 

Ágoston Gábor: a pályázatokon lévő lehetőségekhez kíván hozzászólni. Sok ÖTE nincs 

tisztában a lehetőségeivel, amit tapasztalatból tud, hogy kell olyan személy, aki tud érdemben 

ügyintézni és ha van ilyen személy, eredményeket lehet elérni. A megyei szövetségek feladata 

is, hogy életszerű kép legyen az egyesületekről. Aki hagyományőrző az legyen abban a 

kategóriában. Az elkövetkezendő évben finanszírozási gondjai lesznek az egyesületeknek, ha 

ezen a téren nem lesz érdembeli változás. 

 

Elnök: megköszönte a hozzászólásokat, és örül, hogy egyre több olyan eredmény eléréséről 

lehet hallani, ami a többiek részére is felhasználható. Majd egy rövid bemutató keretében a 

MTSZ működéséről, eredményeiről szólt, majd kérte a megyei elnököket pontosítsák, melyek 

azok az ÖTE-k, akik tényleges beavatkozásra képesek. Természetesen tudja, hogy az ÖTE-k-

nél nagyon fontos a közösségépítő, hagyományőrző tevékenység is, de szükség van arra, hogy 

pontosabb képet kapjunk a ténylegesen vonulásra alkalmas ÖTE-k vonatkozásába. 

A hagyományos tüzelő és fűtőberendezések szélesebb körű használata miatt lehet több 

tűzeset, illetve szénmonoxid mérgezés is, amelyek jóval nagyobb beavatkozási számot 

hozhatnak magukkal. Nem véletlen a füstmentes program indítása, az ismert okok miatt. 
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Mindenkinek megköszönte az elért eredményekhez nyújtott munkát, segítséget, amely 

nagyban hozzájárult a MTSZ sikereihez. 

Felkérte a jelenlévőket az Egyebek napirendi ponthoz tartozó, további kérdések feltevésére. 

 

Kovács András: a képzések kapcsán felmerült problémákról szólt, ami leginkább a képzés 

pénzügyi vonatkozásában jelenik meg, miután az ÖTE-knek fizetni kell a képzésben 

résztvevő kollégáknak az oktatást, ennek megoldására kéri a MTSZ közreműködését. 

 

További kérdés, javaslat nem érkezett, a napirendi pontot lezárták.  

A jelenlévők a felmerült témákban megvitatták a tapasztalataikat. 

 

Elnök: megköszönte a hatékony munkát, 17.40-kor lezárta az ülést. 

 

Kmf. 

 


